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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 11 dec. 1959
*'s Morgens te 10 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President De Quay, en de Ministers Van Aartsen, Beerman, Cals,
Klompé, Korthals, Marijnen, De Pous, Van Rooy, Toxopeus, Visser, en Zijlstra (afwezig is
Minister Luns).

Voorts zijn aanwezig de Staatssecretarissen Bot (bij de punten 10 en 14), Van
Houten en Schmelzer (bij de punten 11 en 21).

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

2. Buitenlands beleid
- - -
m. Nota aan Indonesië (Zie notulen MR 4 december 1959, punt 2i.)
De Minister-President deelt mede, dat de nota aan Indonesië op verzoek van Minister Zijlstra in
Djakarta nog niet overhandigd is. Staatssecretaris Van Houten deelt mede, dat de Secretaris-
Generaal van zijn departement nog met de Thesaurier-Generaal overleg heeft gepleegd over de
tekst; een voorstel tot wijziging van bepaalde passages wordt ter vergadering rondgedeeld.

Minister Beerman meent, dat men in de slotpassage, waarin wordt voorgesteld de
kwestie aan een onafhankelijke instantie voor te leggen, zich distanciëert van het Internationale
Hof. Staatssecretaris Van Houten antwoordt, dat het aanbieden van deze nota maandenlang een
onderwerp van nauw overleg met de betrokkenen is geweest. Hij wijst erop, dat Indonesië de
rechtsmacht van het Internationale Hof niet erkent.

Minister Zijlstra ziet in de eerste alinea van de nieuwe tekst het risico, dat de
Indonesische Regering zegt bereid te zijn schadeloosstelling te geven, maar dat de Nederlandse
ondernemingen geen vorderingen tot schadeloosstelling mogen indienen. Spreker meent, dat deze
alinea beter geschrapt kan worden. In de tweede plaats is spreker van oordeel, dat de schulden van
de Staat, die Nederland thans voor de Indonesische Regering betaalt, ook in deze nota vermeld
moeten worden. Staatssecretaris Van Houten meent, dat dit laatste een afzonderlijk punt zou
kunnen zijn. Minister Zijlstra verzoekt dit nog aan de betrokken juristen voor te leggen.

De Minister-President stelt voor, dat Minister Beerman en Staatssecretaris Van
Houten over het eerder aangeduide punt onderling spreken en dat voorts nog overleg plaatsvindt
over de twee punten, die Minister Zijlstra heeft genoemd. De Raad stemt hiermede in.
- - -

10. Rapport van de Commissie Onderzoek Censuur op Nieuw-Guinea (Aangeboden door de Minister van
Binnenlandse Zaken.)
Minister Toxopeus deelt mede, dat de Commissie haar rapport op dinsdag 15 december zal
aanbieden. Na eerdere ervaringen met publicatie van rapporten acht spreker het wenselijk, dat van
tevoren wordt nagegaan of men dit rapport kan publiceren, aan de Kamer kan zenden of alleen
aan de Kamercommissie. Staatssecretaris Bot heeft met de voorzitter Mr. Witsen Elias over de
publikatie gesproken. Sommige stukken zijn daarvoor niet geschikt o.a. de verhoren in de bijlagen.
Publikatie hiervan zou in de kleine gemeenschap van Nieuw-Guinea tot nieuwe moeilijkheden
kunnen leiden. Besloten is, dat van het rapport een verslag zal worden gemaakt, waarin alles
vermeld is waartegen geen publikatiebezwaren bestaan. Spreker verwacht, dat dit verslag de
volgende week aan de Kamer en de pers kan worden gegeven. De leden van de
onderzoekscommissie zijn voorts bereid in de Kamercommissie te antwoorden op vragen
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(waaromtrent geen verslag zal worden gepubliceerd). De Raad verklaart zich met de voorgestelde
procedure akkoord.

Minister Korthals is van oordeel, dat de Commissie goed en snel werk heeft
verricht, waarvan een zuiverende werking in Nieuw-Guinea verwacht kan worden. Hij geeft in
overweging de commissieleden voor een decoratie voor te dragen. De Raad is van gevoelen, dat
onmiddellijke decoratie niet goed ontvangen zou worden; nader nagegaan zal worden of bij de
algemene gelegenheid op 30 april onderscheidingen op hun plaats zijn.
- - -

14. Oprichting van een Papoea vrijwilligerskorps (Nota van de Minister van Defensie en de
Staatssecretaris van Binnenlandse Zaken d.d. 4 december 1959, nr. 1937/29453.)
Minister Zijlstra merkt op met betrekking tot de mededeling inzake een suppletore begroting op
blz. 8 van de nota, dat hij enerzijds op het ogenblik nog geen enkel inzicht in de kosten heeft,
anderzijds overwegend bezwaar heeft tegen suppletore begrotingen voor 1960. Deze kosten
behoren ook onder het defensieplafond te komen.

Staatssecretaris Bot deelt mede, dat de personeelskosten voor een korps van 150
man voorlopig op f. 0,6 mln. worden geraamd, zodat in eerste aanleg op een uitgave van ruwweg
f. 1 mln. wordt gerekend.

Minister Visser zegt, dat als instelling van dit korps voor 1960 op
begrotingsbezwaren stuit hij het politieke belang van dit korps zo groot acht, dat hij dan bereid zal
zijn de kosten onder het defensieplafond te brengen. Hij voegt hieraan toe, dat de defensiepot niet
zo ruim is, dat zoiets herhaaldelijk kan gebeuren. Spreker acht het voorts wenselijk voorzichtig te
zijn met publiciteit over dit korps, totdat men hiervoor een redelijk aantal heeft aangeworven.
Staatssecretaris Bot neemt aan, dat de Raad ermede akkoord gaat, dat met de uitwerking van
reglementen e.d. kan worden begonnen.

Minister Beerman deelt mede, dat er bij Justitie nog bedenkingen zijn, die
samenhangen met de bepaling in het Statuut, dat er maar één krijgsmacht van het Koninkrijk is. In
de notitie wordt voorgesteld de Commissie-Kan, die zich met de interpretatie van het Statuut
bezig houdt, dit punt te laten bekijken (na aanvulling met een ambtenaar van Defensie). De
Minister-President neemt aan, dat de Commissie-Kan dit punt snel zal kunnen bespreken. De Raad
verklaart zich in beginsel akkoord met de instelling van het vrijwilligerskorps met het voorbehoud,
dat het onderzoek door de Commissie-Kan geen bezwaar voor de gekozen vorm oplevert.
- - -


